
KÜLDÖTTGYŰLÉSI BESZÁMOLÓ

Tanulmányi referens
2023. 11. 21. - 2024. 01. 16.

IDŐRENDI BONTÁS

• 2023. 11. 22. Kémiai Intézeti Tanács

• 2023. 11. 23. EHÖK Tanulmányi Bizottság

• 2023. 11. 27. TTK HÖK Alapszabályozó munkacsoport

• 2023. 11. 28. Fogadóóra (10:00-12:30)

• 2023. 11. 28. TTK HÖK Alapszabályozó fórum

• 2023. 11. 29. TTK Kari Tanács

• 2023. 12. 04. TTK HÖK Alapszabályozó munkacsoport

• 2023. 12. 05. Fogadóóra (10:00-12:30)

• 2023. 12. 12. Fogadóóra (10:00-12:30)

• 2023. 12. 12. TTK HÖK Alapszabályozó munkacsoport

• 2023. 12. 13. Matematika Szakterületi csoport gyűlés

• 2023. 12. 19. EHÖK Tanulmányi Bizottság

• 2023. 12. 29. TTK HÖK Alapszabályozó munkacsoport
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TANULMÁNYI ÉS OKTATÁSI ÜGYEK

A jelölt időszakban felmerült egy-egy hallgatói kérdést önállóan megválaszoltam, indokolt
esetben a hallgatókat elirányítottam a megfelelő személyhez, akivel az ügyüket intézni
tudják.

A vizsgaidőpontok kiírásával, a vizsgakövetelmények illetve a vizsgázatás módjával kap-
csolatban hozzám kevés megkeresés érkezett, mindazonáltal az Önkormányzat benyomása
általánosságban az, úgy tapasztalom, hogy etéren a karon sok az elmaradás, a hallgatók
sok esetben nem tudnak a HKR által meghatározott módon és időben tájékozódni ezekről.
Azokat az eseteket, amelyekkel kapcsolatban a hallgatók vagy tisztségviselők személyesen
hozzám fordultak, sikerült rendezni.

A kölcsönös jószándékot feltételezve érdemes a felmerülő eseti problémákat az oktató
- tárgyfelelős - tanszékvezető - intézetvezetés - kari vezetés hierarchiájában először a
szükséges legalacsonyabb szinten jelezni. Az, hogy a kari szintű tanulmányi referens
tisztségviselőhöz kevés ilyen témájú megkeresés érkezik, jelentheti azt, hogy a konstruk-
tív problémamegoldás döntő része a hierarchia alacsonyabb fokán, pl. az évfolyamon,
szakterületen, tanszéken, intézeten belül megvalósul.

Ugyanakkor, kari szintű tanulmányi referensként szeretném, ha az Önkormányzatban egy
helyre befutnának az évfolyamok, szakok tapasztalatai a vizsgaidőszakkal és a tárgyfel-
vétellel kapcsolatban egyaránt a szakterületeken keresztül. Egyrészt, igyekszem szemé-
lyesen részt venni a szakterületi csoport gyűléseken, ha erre meghívást kapok. Az elmúlt
időszakban a Matematika Szakterületi csoport gyűlésén vettem csak részt, a Kémia Szak-
területére is szerettem volna menni, de végül nem tudtam ott lenni, más szakterület nem
keresett fel ezügyben.

Másrészt az Önkormányzat online felületén (jelenleg a Trello-n) lehetőséget biztosítok
a szakterületi koordinátoroknak, hogy az észrevételeiket megosszák, illetve az érintett
ülések tervezett időpontjáról tájékoztassanak. Ezzel a lehetőséggel eddig kevesen éltek,
de ez úgy látom a felület kihasználatlansága miatt is adódik. A lehetőség a továbbiakban
is adott, bíztatom a szakterületi koordinátorokat ezúton is, hogy éljenek vele.

Továbbá az elmúlt időszakban részben az alapszabályozó munkacsoport tagjaként dolgoz-
tam azon szervezetfejlesztési értelemben, hogy az Önkormányzat ezt a – nem mellesleg
elsődleges – feladatát hatékonyabban tudja ellátni. A bizottságok és munkacsoportok
témájában, a november 28-i fórumon tartott kérdésfelvető előadásom anyaga itt megte-
kinthető.
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https://trello.com/b/aekuDcWX/szacsk%C3%B3k
https://drive.google.com/file/d/1f3pDnPNJs39pkR0ZqhkxjkRXSqyQdJ7p/view?usp=sharing


KARI TANÁCS

Az időszak egyetlen ülésének egyik napirendjéről, mely ugyan nem közvetlenül hallgatók
tanulmányait érintő ügy, szeretném tájékozatatni az Önkormányzat nyilvánosságát: egy
adjunktusi pályázat – melyet egy olyan ELTE-s kutató adott le, aki tanulmányait maga is
az egyetemen töltötte, 2023-ban az ELTE ígéretes kutatója díjat elnyerte – egyhangúlag
elutasításra került a kar Minőségbiztosítási és Stratégiai Bizottsága által és ezzel össz-
hangban a Kari Tanács sem támogatta, mivel a kari foglalkoztatási követelményrendszer
alapján meghatározott pályázati kiírás feltételeinek nem felelt meg abban a tekintetben,
hogy nem rendelezik legalább 2 év ELTE-től független tapasztalattal. A szabályrendszer
módosítását hosszú távon a kar nem változtatná meg, mert ezen előírás formálja a fiatal
kollégák gondolkodását, statisztikai adatok is megalapozzák, hogy a független, lehetőleg
nemzetközi tapasztalatokkal rendelkező kollégák tudományos teljesítménye magasabb.

A HKR módosításáról szóló javaslatokat, melyek között szerepel a diplomajegy számítási
módjának megváltoztatása és a súlyozott tanulmányi átlag beszámítása a Kari Tanács
támogatta, ezek az ELTE Oktatásszervezési és Hallgatói Ügyek Bizottsága felé eléter-
jesztésre kerülnek, illetve kerültek. Az EHÖK tájékoztatása alapján az általános részt
érintő változást (a minősítés számítási módját az átlag alapján) az egyetem többi kara
nem tudta még támogatni.

EHÖK TANULMÁNYI BIZOTTSÁG

A novemberi ülésen továbbítottam az EHÖK és mási kari HÖK-ök felé azt a TTK-n
felmerült javaslatot, hogy a tanrendkészítés félévről félévre adódó problémáját, mely je-
lenleg kivédhetetlen módon a hallgatókat és oktatókat egyaránt nehéz körülményeknek
teszi ki, orvosoljuk a lágymányosi kampuszon fix órarendre történő átállással. Erre pél-
dát a Kémiai Intézet szolgáltat, ahol az alapszakra jövő évtől kezdődően ilyen rendszer
bevezetésre kerül a tervek szerint, mely kiszámíthatóvá teszi a tanév rendjét. Kétségte-
len, hogy a fix órarend rendszere sem lenne problémamentes és igényelne bizonyos fokú
rugalmasságot, de véleményem szerint összességében javítana a jelenlegi helyzeten. A
többi lágymányosi kar képviselői a felvetést egyelőre nem támogatták érdemben.

A decemberi ülésen Váradi Luca tanulmányi alelnök kisasszony tájékoztatta a bizottsá-
got az OHV kérdőíveket érintő reformkezdeményezésünk előrehaladásáról: dr. Cseszregi
Tamás Oktatási Igazgató valamint dr. Báldy Péter Minőségügyi Irodavezető úrral egyez-
tetett az OHV kérdőívek megreformálásának lehetőségeiről. A Minőségügyi Iroda részéről
már vannak kezdeményezések, viszont a bizottság karspecifikus OHV ötletét nem támo-
gatja. Dr. Báldy Péter kihangsúlyozta, hogy a karok eddig is küldhettek ki általuk
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készített, különböző témájú kérdőíveket, azonban az OHV esetében egységes felmérésre
kell törekedni minőségügyi okok miatt. Ennek ellenére a MÜI nyitott a további együtt-
működésre és arra kérte a bizottságot, hogy konkrét, kész javaslatokat fogalmazzon meg
a kérdésekre vonatkozólag. Erre előreláthatólag a januári bizottsági ülésünkön kerül sor.

Ezzel párhuzamosan – az EHÖK-től függetlenül – az OHV kérdőívekben két változás is
bekövetkezett: kikerültek a pandémia során az online oktatásra való átállásra vonatkozó
mára irrelevánssá vált kérdések és a felület némileg új design-t kapott.

A decemberi ülésen tájékoztatást kaptunk a Turnitin plágiumkereső szoftver ELTE-s
alkalmazásáról.

FELVÉTELI BIZOTTSÁGOK

A januárban a Környezettudomány és a Vegyész MSc felvételi bizottságaiban hallgatói
delegáltként veszek részt.

MENTORRENDSZER

A Mentorkisokos tanulmányi részének átdolgozása folyamatban van.

FOGADÓÓRÁK

A fogadóóráimat a jelölt időszakban hiánytalanul megtartottam, sőt általában több mint
egy órával korábban nyitottam ki a hallgatói irodát, hogy a nyitvatartást ezzel is növeljem.

Mindennapi teendőimet elvégeztem, a tisztségviselői levelezőfiókra érkező üzenetekre vá-
laszoltam, delegáltságaimmal járó kötelességeimnek eleget tettem.

Köszönöm, hogy elolvastad a beszámolómat, felmerülő kérdéseiddel keress bátran.

Budapest, 2024. január 2.

Gombás András
Tanulmányi referens
ELTE TTK HÖK
tanulmanyi@ttkhok.elte.hu
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